
ЗВІТ  

ПРО ДІЯЛЬНІСТЬ УНІВЕРСИТЕТУ В ГУМАНІТАРНІЙ СФЕРІ 

Підбиваючи щороку підсумки, уже традиційно намагаємося визначити 

найважливіші пріоритети у своїй діяльності. Звітній період без 

перебільшення став одним із найскладніших впродовж останніх десятиріч. 

Працюючи  в умовах суворих карантинних обмежень, нам вдалося 

зосередити сили, ресурси, технічні можливості, аби гідно завершити 

навчальний рік та прозвітувати про виконану роботу. У складних умовах  

сьогодення вдалося довести спроможність університету як найбільшої і 

найпотужнішої установи у Чернівцях, працювати злагоджено і на позитив, 

забезпечуючи якісне наповнення освітнього процесу, наукової роботи та 

гуманітаризації. 

Координацію та методичне забезпечення здійснює рада з гуманітарної 

освіти і виховання та дві комісії Вченої ради, зокрема з гуманітарної і 

соціальної роботи (голова Богдана Лабінська) та інформаційної та медійної 

діяльності (голова Василь Бакай). Робота у зазначеному напрямі 

здійснюється за низкою окреслених пріоритетів:  

- національно-патріотичний;  

- культури, мистецтва, спорту і дозвілля; 

- діяльність органів студентського самоврядування та 

профспілки студентів; 

- соціально-психологічної роботи та превентивного 

виховання;  

- екскурсійно-туристичний та співробітництво з 

ЮНЕСКО, що притаманно лише нашому університету та значною 

мірою впливає на  підвищення його іміджу. 

Цьогоріч в умовах пандемії додалася й нетрадиційна для окресленого 

напряму діяльність – організація протиепідемічних заходів, зокрема 

вакцинації. 

Без сумніву, основним є і залишається національно-патріотичний 

пріоритет, тобто громадянська позиція студентства, що особливо важливо в 

умовах сьогоднішніх реалій. Дещо в незвичному форматі було проведено   

низку загальноуніверситетських заходів.  

Як відомо, посвята першокурсників у студенти традиційно є стартовим 

майданчиком нового навчального року. Першокурсники отримали особисте 

запрошення до перегляду Урочистої Академії з нагоди посвяти у студенти, 

за що подяка Павлові Молочко. Варто зазначити, що трансляцію посвяти в 



он-лайн режимі переглянули понад 7 тис. осіб.  

Низка заходів, хоча й у незвичному режимі була присвячена 

святкуванню 145-річчя від дня заснування університету. Насамперед це  

презентабельне видання, у якому віддзеркалена майже півторасторічна 

історія університету. Щорічна інавгурація університету «Низький уклін тобі, 

Університете!», проведена у дещо незвичному режимі у декілька етапів. 

Насамперед Університет з ювілеєм на урочистому засіданні Вченої ради 

привітав Президент України Володимир Зеленський та вручив державні 

відзнаки п’яти нашим колегам.  

Із дотриманням протиепідемічних вимог понад півтора сотні 

професорів, доцентів, асистентів  та співробітників університету та 45 

студентів  були відзначені нагородами МОН України, Чернівецьких обласної 

державної адміністрації, обласної та міської рад, профспілкових організацій 

та грамотами ректора.  Вручення почесних  відзнак відбувалося у декілька 

етапів у Мармуровій залі  з дотриманням карантинних вимог.   

У рамках святкування 145-річчя університету  студентський 

парламент, профспілка студентів та  центр культури і дозвілля  провели 

студентський захід «Відкритий мікрофон».  

Низка традиційних заходів зокрема Федьковичеві читання, «Леся 

Українка у фокусі ХХІ століття», різноманітні виставки і презентації 

проводились в онлайн-форматі з прямою трансляцією у соціальних мережах 

зокрема Фейсбук, Інстаграм та Телеграм. Акції «Запалимо свічку», 

присвячену пам’яті жертв голодомору і політичних репресій 1932-1933 

років, жертв Голокосту на Буковині, Дня героїв Небесної сотні та багато 

інших знакових подій теж проводилися з певними обмеженнями та 

дотриманням  карантинних вимог. 

Як відомо, один із традиційних загальноуніверситетських конкурсів 

«Університет має талант» зазвичай відбувався у два етапи, Однак  пандемія 

не дозволила це зробити і формат конкурсу був змінений на он-лайн-

марафон «Фестиваль талантів». Члени незалежного журі серед  

представлених студентами 45 відеоробіт,  визначили 5 найкращих, виконавці 

яких отримали  цінні подарунки. 

Університет взяв активну участь у національному флешмобі, 

присвяченому Дню української писемності і мови – написанні ХХ-го 

Радіодиктанту національної єдності. Приємно зазначити, що  викладачі 

навіть вказали цю подію в індивідуальному рейтингу з гуманітарно-виховної 

діяльності. 

На жаль, у зв'язку з пандемією, вже вдруге був відмінений  

Міжнародний вокально-хоровий конкурс-фестиваль «Хай пісня скликає 

друзів», що проводиться у рамках започаткованого в університету  



культурно-мистецького проекту «Схід + Захід = Мир» та найпопулярніший 

серед студентів конкурс «Студент-студентка року».  

Водночас традиційний день Вишиванки, який 15 років тому був  

започаткований в нашому університеті,  а сьогодні є міжнародним,  цьогоріч  

був проведений, хоча не в такому  масштабі, як це відбувалося у минулі 

роки.  Цьому сприяли як зміна епідемічної ситуації,  так і сприятливі погодні 

умови. І перш за все, звичайно ж непереборне бажання студентів 

повернутися до звичного режиму спілкування і соціальних відносин. 

Активні студенти та учасники  творчих колективів університету провели 

святковий флешмоб на центральній алеї, а по завершенні – святковий 

концерт в режимі відкритого мікрофону. Особлива подяка географічному 

факультету за надану можливість фільмування заходу за допомогою фото-

аерозйомки, насамперед доцентові Костянтину Дарчуку. 

Різноманітні мистецькі події на теренах нашого краю та міста 

Чернівців уже традиційно відбувалися за участі талановитих студентів  та 

викладачів університету. До 80-річчя від часу заснування Буковинського 

центру культури й мистецтва на його території на знак багаторічної 

співпраці  було встановлено ковану скульптуру «Ангел» - роботу студента 

кафедри декоративно-прикладного мистецтва  В’ячеслава Крутофіста. 

Неабиякий інтерес у сучасної молоді викликають  проведені  зустрічі 

та дискурси з очевидцями епохальних, а також трагічних подій новітньої 

історії нашої країни, хоча більшість з них  були проведені онлайн. 

Можливість зустрітися   наживо зумовила нещодавні зустрічі студентів з   

колишнім народним депутатом України Георгієм Філіпчуком, який у 1996 р. 

був одним з учасників прийняття Конституції України;  ліквідатором 

трагедії Чорнобильської атомної електростанції Миколою Кушнірем; 

«кіборгами» Донецького аеропорту;  автором ідеї та продюсером 

документального фільму «Трохи нижче неба»; сім’ями загиблих, що 

викликає неабиякий інтерес серед студентської молоді та сприяє  

формуванню національної та культурної пам’яті. 

Оскільки наша країна восьмий рік перебуває у стані гібридної війни, 

ми повинні  бути готові до будь-яких   небезпек і викликів, які готує  східний 

сусід. Тому постійно триває інформаційна кампанія щодо проблематики 

тероризму, насилля у всіх проявах, а також щодо запобігання, виявлення та 

припинення терористичної діяльності.  

 

Культура, мистецтво, спорт  і дозвілля.  

Наші студенти  незалежно від професійного спрямування розкривають 

себе у культурно-мистецькому різноманітті, реалізовують власні таланти, 

започатковані  ще у  шкільні часи. У цьому їм на допомогу приходить Центр 



культури і дозвілля  університету. Активність Центру особливо помітна в 

умовах карантину, адже у соцмережах можна побачити  репетиції, виступи, 

конкурси та фестивалі які проводяться в режимі он-лайн. «Україна єднає 

світ», міжнародний фестиваль-конкурс мистецтв «Grandfest», «Острів 

злагоди», хореографічний фест «Лови ритм» - це далеко не увесь перелік 

творчих конкурсів у яких взяли участь наші студенти та збагатили свої 

колекції нагород   за талант і творчість. 

Пандемія стала своєрідним поштовхом до створення та реалілізації 

нових ідей та механізмів співпраці з різними інституціями в плані освітньо-

виховного процесу, організаційних питань та загалом житттєдіяльності 

університету, міста та Буковини. 

Як відомо, учасники творчих колективів ЦКіД не лише не припинили 

благодійну діяльність під час карантину, а навпаки її активізували.  Так, на 

зібрані під час благодійного онлайн-марафону кошти, було придбано 18 

ліжок для пульманологічного відділення Чернівецької обласної клінічної 

лікарні;  долучилися  до ініціативи ГО «Гідність Буковини», яке від початку 

війни на Сході проводить благодійні  акції задля  допомоги у забезпеченні 

наших солдат найнеобхіднішим;  з метою  долучення дітей східного регіону 

до української книги взяли участь у всеукраїнській благодійній акції зі збору 

книг для дітей та підлітків м. Бахмут Донецької області. 

Після послаблення карантину  творчі колективи ЦКІДу спільно з 

благодійним фондом «Серце до серця» провели декілька святкових 

концертів на вул. Кобилянській, під час яких були зібрані кошти для 

підтримки недоношених дітей перинатального центру та на дороговартісну 

операцію молодому чернівчанину. І це далеко не повний перелік!  

Активна участь і залучення студентської молоді до благодійної 

діяльності сприяють формуванню гуманних стосунків, гуманності як 

провідної якості особистості. Це є  одним із ключових завдань у вихованні 

сучасної молоді. І власне, активна участь у різноманітних благодійних 

акціях та заходах  створює передумови та можливості формування 

людиноцентризму в  освітньо-виховному середовищі та суспільстві загалом. 

Впродовж року студентські активісти та  учасники ЦКІДу відзняли, 

змонтували й опублікували серію профорієнтаційних відеороликів про 

університет. Долучилися до Всеукраїнського щорічного флешмобу 

#ЩастинаЗНО. Відзняли і презентували мотиваційний відеоролик для 

випускників. Спільно з Студпарламентом відзнято профорієнтаційний ролик 

«Вступай до ЧНУ», який  швидко став популярним серед абітурієнтів, про 

що свідчить понад 5 тис. переглядів. 

У лютому в онлайн режимі проведено День відкритих дверей, під час 

https://www.facebook.com/hashtag/%D1%89%D0%B0%D1%81%D1%82%D0%B8%D0%BD%D0%B0%D0%B7%D0%BD%D0%BE?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZXjpxxrQpYIY-Tz_qocXiJ4pbucR6NlcY6KQ-2GjzLYXMNqi4JhgAyhx5tqzzJymK9n0YdRpQceiE1pVqZWQ5pNDBqCXcQeoVrHveo93OGjz9UBVhb_d5dbW8aRct_IZCYKXj8B1853UW17I58_TN5Jg3fjX0_UKDSizrK6CrCy0oRkuc389Hls4k-Eh_L0Bfm3vB3t1AwLzOpP-SStahOT&__tn__=*NK-R


якого абітурієнти мали змогу поспілкуватися з керівництвом університету, 

дізнатись про освітній  процес, роботу структурних підрозділів, умови 

проживання у гуртожитках тощо за допомогою сучасних новітніх 

технологій. Підготовлена серія  різноманітних тематичних відеороликів, 

мініфільмів  та онлайн концертів зокрема пам’яті жертв Голодомору, до Дня 

Соборності «Моя Україна», пам’яті Героїв Крут,  дня святого Валентина, 

Великодня, Дня вишиванки,  Дня матері. Відеоматеріали  у представлені 

соціальних мережах та на Ютубканалі Центру.  Без сумніву, оприлюднення 

зазначених відеоматеріалів – є потужною рекламною промоцією 

університетського та студентського життя.  

Чимало студентів різних інститутів і факультетів   беруть активну 

участь у спортивних заходах та змаганнях різного рівня серед яких є 

переможці Чемпіонатів Європи з карате (Заплітний Андрій, ІІІ місце); 

стрільба із лука (Мінтянська Олександра – ІІІ місце; Руснак Олександра – ІІІ 

місце; Шубкіна Ольга – ІІ місце); художня гімнастика ( Грушка Юлія,  

Мислива Валентина – ІІ місце;  бокс (Клим Вадим та  Томюк Юрій - І місце). 

легка атлетика (Маковійчук Максим, Паращук Максим,Малованюк Орест - 

ІІІ місце, естафета 4 х 100м.);  панкратіон (9 студентів ФФКіЗЛ- І - ІІІ місця);  

Рукопашний бій (Ілюк Людмила – ІІ місце); бадмінтон - вперше в історії 

ЧНУ (Карпова Карина та  Меленчук Ірина – ІІІ місце). 

Робота органів студентського самоврядування та профспілки 

студентів 

Відповідно до Закону України  «Про вищу освіту» значна увага 

приділяється діяльності органів студентського самоврядування,  тобто 

двом його гілкам, які діють  в університеті - студентському парламенту і 

студентським радам.  

Студпарламент, студради і студпрофспілка у межах можливого в 

умовах карантинних обмежень намагалися  допомагати адаптації насамперед 

першокурсників. Варто зазначити, що активність студпарламенту дещо 

послабилася, що пов'язано насамперед з відсутністю справжнього лідера, а 

приставка в.о. голови  (півроку - Павло Гараджій, наразі  - Ольга 

Пукальська) не завжди позитивно впливала  на діяльність найвищого органу 

студентського самоврядування студпарламент, адже поряд із самостійністю, 

повинна бути присутня відповідальність. Звісно, адміністрація  не має права 

втручатися у його діяльність,  проте  відповідно до законодавства  повинна 

не лише сприяти  ефективній роботі, а й  погоджувати чимало питань 

навчання і побуту.  На жаль,  студенти  інколи  забувають, що існує і 

зворотня сторона і варто деколи радитись, студпарламент уособлює 

студентське  самоврядування Університету.  



Натомість  профспілка  студентів не втратила свою позицію.  Як 

відомо, щороку новий  навчальний рік розпочинався  з презентації 

профспілки студентів для першокурсників та студентів, які вступають на 

скорочений термін навчання. Цьогоріч  вперше у вересні  подібні зустрічі 

відбувались в он-лайн форматі. Загалом було проведено 15 онлайн 

презентацій під час  яких студенти мали змогу дізнатися про переваги 

членства у профспілці, задати запитання, які цікавили та отримати на них 

відповідь. Вагому роль відіграє робота студентських кураторів - 

профспілкових активістів, які намагаються допомогти першокурсникам в 

адаптації до студентського середовища.   

Вперше в режимі он-лайн відбулася   шоста  «Школи профорга ЧНУ». 

За два дні навчання новообрані профорги прослухали і взяли  участь у трьох 

вебінарах та  двох тренінгах.  

Продовжується успішна реалізація проекту студентського профкому  

«Центр кар'єри». Уже вдруге в  он-лайн режимі проведена 9 Ярмарка 

вакансій, під час якої студенти мали  змогу познайомитися  з роботодавцями 

і нерідко  отримати  роботу. Адже ми добре знаємо, що  акредитація будь-

якої освітньої програми передбачає співпрацю зі стейкхолдерами.     

Профспілка студентів виступила ініціатором розширення 

«студентської інфрастурктури», зокрема  створення Студентського вільного 

простору Сampusу у конференцзалі гуртожитку №3. Його завдання – 

слугувати комунікаційний майданчиком задля допомоги впровадження  

спільних ініціатив, проєктів студентів з метою  активізації  студентської 

спільноти. покликаної стати осередком творчості та неформальної освіти в 

університеті. Наразі завершуються  перемовини з міською радою щодо 

перенесення виборчої дільниці ТВК.  

 



 Надзвичайно важливим, хоча ми й не завжди до кінця 

усвідомлюємо, є соціально-психологічна робота і превентивне 

виховання.  

Варто зазначити, що нині в університеті навчається  408 студентів 

пільгових категорій, з яких понад 159 мешкає  у гуртожитках 

студмістечка. Звісно, ці студенти перебувають  під постійним контролем 

відділу з виховної роботи і гуманітарної освіти, деканатів, студентського 

самоврядування і студентської профспілки.  

Під час пандемії активізував свою діяльність соціально-

психологічний  Центр (керівник – Валентина Радчук), який з січня 2020 р. 

діє в університеті. Фахівці центру, які переважно працюють на 

громадських засадах (1 ставка)  допомагають у вирішенні конфліктних 

ситуацій  та наданні психологічної допомоги насамперед студентам, які 

перехворіли на КОВІД-19 і потребують такої допомоги.   

Наразі,  спільно з відділом підготовлено  "Порядок супроводу  

(надання допомоги) особам  з інвалідністю та іншим маломобільним 

групам  населення в університеті".  Активно розвивається  напрям роботи 

з інклюзивними студентами. Однак нагальною залишається проблема з 

доступністю до  навчальних корпусів. Оскільки облаштування пандусів 

передбачає колосальні витрати та різного рівня бюрократичні перешкоди, 

всеодно ці проблеми потребують особливої уваги і поступового 

вирішення. З часом необхідно  вирішити ще одну надважливу проблему-

облаштування санвузлів для людей з інвалідністю та порушенням опорно-

рухового апарату. Оскільки саме корпуси університету та Резиденція 

знаходяться в самому центрі туристичної мекки Чернівців. Сподіваємося, 

що реконструкція господарського двору частково розв’яже цю проблему.  

Значна увага приділяється індивідуальній роботі зі студентами. 

Непоодинокими є випадки, коли студенти опиняються у складних 

життєвих обставинах, деякі потребують невідкладної психологічної 

допомоги. Найчастіше це стосується  першокурсників, яким не завжди 

легко адаптуватися до нових умов тим більше під час пандемії. 

Центр працює за декількома напрямами: консультативний - надання 

індивідуальної психологічної допомоги за запитом (всього надано 

консультації  27 студентам); діагностичний – опитування  першокурсників 

з метою вивчення особливостей їх адаптації у новому середовищі, в якому 

взяло участь майже 700 студентів; корекційний та просвітницька 

діяльність.  

Варто зазначити, що під час проведення акредитаційної експертизи 

освітніх програм різних рівнів на зустрічі були запрошені співробітники   



відділу з виховної роботи та гуманітарної освіти, ЦКІДу та Центру, які 

надавали відповіді на запитання щодо особливостей  виховної, дозвілевої 

та соціальної роботи університету. Так, Валентина Радчук взяла участь у 

роботі он-лайн  акредитаційної експертизи 15 освітніх програм. 

У напрямі соціальної роботи вагома роль відведена студентським 

гуртожиткам. 

В умовах пандемії  у шести гуртожитках, що згідно із санітарними 

нормами  розраховані на 2779 ліжко-місць  на 20.06.2021року мешкає 

лише 1291 особа. В середньому під час карантину у гуртожитках мешкало   

від 900 до 1300 студентів.  

Постійний моніторинг щодо захворюваності, чітке дотримання 

алгоритму дій в умовах карантину, санітарно-гігієнічних вимог, вчасне 

переселення  студентів у  створені базові опорні ізолятори, забезпечило 

чітку координацію дій та мінімізувало розповсюдження небезпечного 

вірусу. Варто зазначити, що студентам-мешканцям гуртожитків, які 

захворіли на КОВІД-19 була надана необхідна допомога як з боку 

ректорату, так і профспілки студентів.  

І хоча у нас мало студентів-іноземців (наразі у гуртожитку – 16 осіб), 

проте проблем чимало  (користуються забороненими електроприладами, 

курять кальян, не сплачують за проживання, антисанітарія у кімнатах). 

Відповідні рапорти були подані у відділ міжнародних зв’язків та у 

відповідні структурні підрозділи.  

На щастя, нині ніби  усе добре, але ми усвідомлюємо, що 

гуртожиток це найбільш небезпечний об'єкт. Медики уже попереджають 

про 4 хвилю COVID-19. Вірус мутував і очікується, що на початок 

вересня ми, не дай Бог, знову можемо опинитися в критичній ситуації. 

Тому правил ніхто не відміняв, наступний навчальний рік також буде в 

умовах посиленої уваги щодо дотримання усіх правил організації 

навчально-виховного процесу в умовах пандемії. 

 

Екскурсійно-туристичний  та співробітництво з  ЮНЕСКО, що 

притаманний лише нашому університетові в Україні  та  семи 

університетам світу. Звісно, це досить гонорово, проте накладає на нас 

певну відповідальність.  

Цьогоріч, 28 червня, у день 25-річчя Конституції України, рік 30-

річчя незалежності  університет відзначив 10-річчя з часу включення 

Резиденції митрополитів Буковини і Далмації (нині Чернівецький 

національний університет імені Юрія Федьковича)  до Списку об’єктів 

Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО. Звісно, включення Резиденції до 



найпрестижнішого списку людства – це вагома перемога не лише 

університету, Чернівців чи Буковини, а  держави, адже номінаційне досьє 

щодо включення Резиденції було підписано від імені держави Україна.       

Звісно, Університет готувався до ювілею. Наразі, підготовлено декілька 

проектів щодо реставрації окремих складових Резиденції, які її 

потребують.  Насамперед "Реставрація Семінарської церкви" (проект посів 

перше місце в рейтингу проектів Президентської програми "Велика 

реставрація,  проте, на жаль, Міністерство культури і інформаційної 

політики України  зволікає з виділенням коштів (причина банальна: 

підпорядкування МОН України). А яка ж мета рейтингу? Сказали 

зачекати. Сподіваємося.  

Другий проект "Реконструкція господарського двору Резиденції та 

створення  на його місці  сучасної туристичної інфраструктури (до речі, 

проект підготовлений  силами нашої  кафедри архітектури і збереження 

об'єктів Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО, що дуже приємно. Основні 

підготовчі роботи щодо втілення цієї ідеї у життя здійснено і на території 

Резиденції у рамках проведення нещодавно етно-фестивалю "Обнова-

фест" був презентований молодіжний культурно-мистецький простір та 

нова туристична локація. Наразі очікуємо на остаточний вердикт щодо 

третього проекту «Реставрація стелі   Мармурової зали», що поданий у 

Посольський фонд США зі збереження культурної спадщини). І етап 

успішно пройдений (з 80-ти – наш увійшов у десятку). Наразі очікуємо 

остаточного рішення.  

Великий інтерес  викликала презентація книги «Архітектурне диво 

Чернівців», що відбулася у рамках спільного засідання двох кафедр 

ЮНЕСКО університету та Національної академії педагогічних наук 

України. Приємно, що у презентації взяли участь академіки Василь 

Кремінь, Нелля Ничкало та Георгій Філіпчук, відомі дипломати  

Володимир Огризко, Олександр Купчишин та Олександр Демянюк,  відомі 

науковці та наші зарубіжні колеги  з Австрії, Румунії та Чехії.  

Без сумніву, історична частина Чернівців, шедевральність та 

привабливість об’єкту ЮНЕСКО має широкий резонанс серед туристів, 

екскурсійно-туристичних компаній як українських, так і закордонних.  

Відвідування туристами Резиденції під час карантину катастрофічно 

скоротилося. Якщо у 2019 р. Резиденцію відвідало понад 150 тис. 

екскурсантів як українських, так і закордонних, то під час пандемії лише   

майже 35 тис. осіб. Звісно, сума коштів за туристичні послуги, яка 

надходить на рахунок університету значно зменшилася, тому на жаль,  

ситуація склалася так, що екскурсоводи навіть змушені були йти у 



відпустку за свій рахунок та тимчасово втратили будь-які доплати. Наразі 

ми поступово повертаємося до звичного життя і щодня можна бачити, що 

територія Резиденції, та й власне сама Резиденція ожили. Приємно 

констатувати, що за два останні місяці (травень, червень) плата за 

екскурсійні послуги досягла показників 2019 р.  

Декілька слів про музей історії університету, заснований відповідно 

до наказу ректора у вересні минулого року. Наразі затверджено  

Положення про «Музей історії  Чернівецького національного університету 

імені Юрія Федьковича», розроблена на базі діючого законодавства 

«Інструкція з організації обліку музейних предметів у «Музеї історії 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича», 

створена Музейна рада, куди увійшли  керівники як  університетських 

музеїв, так і за згодою  директори обласних  краєзнавчого і художнього 

музеїв та обласного державного архіву.  Нині зібрано понад 1000  

експонатів для майбутньої експозиції за що щира подяка  керівникам усіх 

структурних підрозділів університету, які поділилися своїми скарбами, що 

нерідко заважали їм, а нам потрібні для віддзеркалення історії 

університету.  

Нещодавно відбулося перше засідання новоствореної Музейної ради, 

де обговорено низку  пропозицій і отримано  слушні рекомендації.  

І останнє.  

2020/2021 навчальний рік був нелегким. Відчутним і болючим цей 

процес став для студентів і працівників університету, котрі перехворіли на 

COVID - 19. Особлива подяка ректору університету,  профкому викладачів 

та профкому студентів за матеріальну підтримку співробітників та 

студентів. Дякую усім колегам, які працювали злагоджено і чітко 

дотримуючись усіх вимог і правил аби мінімізувати наслідки пандемії, 

особливо в гуртожитках студмістечка. Адже лише у тісній співпраці з 

медиками міста та відповідальними особами  структурних підрозділів 

університету було вчасно інформовано здобувачів вищої освіти про 

механізм підписання декларації з сімейним лікарем, проведено 

неодноразові зустрічі та індивідуальні бесіди, розроблено алгоритм дій 

при виявленні підозри на COVID– 19 тощо.  

Як ви знаєте, в університеті проведено два етапи вакцинації першою 

дозою (10 і 28 квітня) та повна вакцинація (2 та 23 червня).  

Співробітники відділу з виховної роботи і гуманітарної освіти разом 

із заступниками директорів інститутів і деканів факультетів спільно з 

мобільними бригадами медиків чітко організували процес вакцинації. 

Щиро дякуємо заступнику директора – начальнику управління організації 



та розвитку медичної допомоги населенню Чернівецької ОДА Марії 

Поліщук, яка швидко і позитивно реагувала на наші запити з приводу 

вакцинації. Наголошую, вакцинація другою дозою вакцини відбудеться 

відповідно 1 липня та в 20 числах липня.   

Шановні колеги! Я намагалася розкрити основні аспекти діяльності 

університету в гуманітарній сфері  крізь призму здобутків наших студентів 

за підтримки викладацького складу, їх участь у різного рівня заходах. 

Звісно, це сприяє підвищенню іміджу університету в умовах жорсткої 

конкуренції задля майбутньої вступної кампанії, що значною мірою 

залежить від сьогоднішньої ситуації у світі, пов'язаної із пандемією.  

Дякую за увагу! 

 



 


